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Zápis schůze výboru České geologické společnosti  

 

Místo konání: zasedací místnost ČGS - Barrandov, Geologická 6, Praha 5 

 

Termín konání:  27. 10. 2021 v 9:30 hod. 

 

Přítomni (bez titulů): V. Goliáš, M. Knížek, J. Jiránek, J. Sejkora, T. Sidorinová 

                                       

Omluveni: P. Bokr, J. Otava, P. Škácha, Z. Táborský 

 

Hosté: J. Plášil, M. Čurda 

 

 

1. Předseda V. Goliáš zahájil schůzi, zjistil usnášeníschopnost a výbor schválil program.  

 

2. Journal of Geosciences 

Dne 26. 10. 2021 proběhla na půdě PřF UK schůze redakční rady Journal of 

Geosciences. Předseda redakční rady J. Plášil informoval o změnách: redakční radu 

opustil prof. RNDr. Jiří Žák, Ph.D. z PřF UK z důvodu enormního pracovního 

vytížení. Místo něj byl nominován Mgr. Filip Tomek, Ph.D. z PřF UK. Celá redakční 

rada se ještě rozšířila o dva členy: doc. Mgr. Jana Cempírka, Ph.D. z PřF MU a Mgr. 

Martina Števka, Ph.D. ze SAV. Redakční rada tak pokrývá spektrum oborů, kterým je 

časopis určen. 

V tisku jsou již čísla 1 a 2/2021 a č. 3/2021 je již zavěšeno na webu, č. 4/2021 by mělo 

být dokončeno v prosinci 2021. První číslo 2022 bude „turmalínové“. 

T. Sidorinová vznesla prosbu o kontrolu loga na tištěné verzi časopisu. Dále dotaz, zda 

bude mít ČGSpol nebo alespoň redakce Journalu k dispozici kód k naprogramované 

submitovací aplikaci. Program je autorským dílem programátora, kód by byl drahý. 

Programátor Kamil Poruba pracuje pro FÚ AV ČR, který má jeho práci ošetřenou, 

ČGSpol. nepředpokládá problémy. Celý redakční systém se bude ještě ladit v první 

polovině 2022.  

J. Plášil poukázal na malé odměny za práci (DPP) a neochotu autorů platit barevný 

tisk a nadlimitní stránky, navrhl navýšit částku v žádosti o dotace. Žádosti se však 

podávají již v září předchozího roku (což znemožňuje dobře odhadnout náklady v 

dalším roce), na 2022 je již zažádáno, na 2023 budeme požadovat navýšení. Pro 

zlepšení ekonomiky navrhl dále vydávat pouze online verzi. To by přineslo snížení 

nákladů, je však třeba zjistit podmínky dotací na RVS a zda jsou nutné tištěné povinné 

výtisky v ČR a v pro přidělování IF. Zatím jako první krok zrevidujeme počet nutných 

výtisků. Zajistí T. Sidorinová.   

    

3. Exkurze ČGSpol 

Exkurze letos z důvodu epidemické situace v ČR ČGSpol. nepořádala. Připravují se 

minimálně s půlročním předstihem a nebylo jasné, jaká bude situace. Proto ČGSpol. 

využila možnost spolupořádat se Student Chapter SGA Praha (http://sga.cuni.cz/) 

exkurzi pro studenty PřF UK. M. Čurda představil program exkurze, bude na téma 

„Dekorační kameny Českomoravské vrchoviny a jižní Moravy“, povede ji Barbora 

Dudíková a budou se ji moci zúčastnit i členové ČGSpol. 

 

 

http://sga.cuni.cz/
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4. Přednášková činnost ČGSpol 

Přednášková činnost je i v letošním roce značně omezená, bylo pořádáno několik 

přednášek v Brně a v Praze v Přírodovědeckém klubu Barrande. Brněnská pobočka 

připravuje na konec roku opět několik online přednášek.  

 

5. Volby do výboru ČGSpol a revizní komise ČGSpol. 

Volby do výboru i do revizní komise se budou konat společně ve stejném termínu. 

Budou však z důvodu epidemické situace a nemožnosti konat VH odloženy na únor 

2022. Jako nejvhodnější místo je PřF UK v Praze, termín bude upřesněn podle 

provozu fakulty.  Je třeba vyzvat členy, aby kandidovali (mailem, na webu), termín 

VH bude zveřejněn v zimním Zpravodaji (34/2022). Dále je třeba na VH připravit 

přednášku.   

 

6. Společný kongres ČGSpol. a SGS 

Pořádání společných kongresů bylo v letošním roce z důvodu pandemie zrušeno, 

situace v příštím roce je nejistá a přípravy kongresu musí začít s min. 1,5 ročním 

předstihem. Ze strany SGS o pořádání příštího společného kongresu není zájem. 

ČGSpol bude v roce 2023 slavit 100. výročí vzniku, tudíž pořádání této akce považuje 

za svoji povinnost. Jako místo pro jednání se nabízí moravskoslovenské pomezí. M. 

Knížek navrhl konkrétně Velké Karlovice nebo Velkou Javorinu, s exkurzemi na kru 

Maleníku (J. Otava) a těšínity (D. Buriánek), o místě a exkurzích se bude ještě jednat. 

Dále přednesl návrh M. Nováka udělit medaili R. Kettnera při příležitosti konání 

kongresu V. Janouškovi za zásluhy o časopis Journal of Geociences.  

Výbor se bude pořádáním kongresu a programem 100. výročí v příštím roce 

intenzivně zabývat. 

 

7. Pamětní deska Celdy Kloučka. 

Iniciativu k uctění památky C. Kloučka převzal za F. Fediuka výbor. Starosta městyse 

Senomaty Mgr. Tomáš Valer iniciativu FF uvítal, obec si váží významných rodáků. 

Avšak rodný dům C. Kloučka již nestojí, na jeho místě je jiná stavba. Dům byl 

zbourán a na jeho místě po roce 1945 postaven nový dům. Dnes je jeho majitelkou 

rezidentka z Prahy a stavbu využívá jen jako rekreační a příliš ji neudržuje. Starosta 

doporučil místo desky vybudovat C. Kloučkovi památník v nově rekonstruovaném 

parčíku. Památník by byl doplněn informační tabulí s životopisnými údaji o C. 

Kloučkovi. Do jednání vstoupila též J. Bruthansová z Paleontologické sekce 

Společnosti přátel Národního muzea. Starosta Senomat bude pořádat společnou 

schůzku, na které představí projekt parčíku s památníkem. 

Výbor vzal na vědomí aktuální situaci, souhlasí s památníkem a odhlasoval částku 

20 000,- jako příspěvek na jeho realizaci.       

 

8. Žádost České speleologické společnosti o vstup do RVS 

V. Goliáš informoval, že ČGSpol obdržela z RVS žádost o vyjádření k Žádosti České 

speleologické společnosti ke vstupu do RVS. Žádost má výbor ČGSpol k dispozici, je 

v ní podrobně popsaná historie, poslání a aktivity Speleologické společnosti. 

Společnost má dlouhou tradici, slušnou členskou základnu, je aktivní po celé ČR 

vydává časopis Speleofórum, pořádá i mezinárodní fóra. Výbor přijetí jednoznačně 

podpořil. Přesedovi RVS doc. Hroudovi byl zaslán podpůrný dopis. 
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9. Geopark Barrandien 

V. Goliáš informoval o jednání Geoparku Barrandien, které se uskutečnilo 22. 9. 2021 

v Příbrami. V geoparku je řada partikulárních zájmů, ale vedoucí osobnost P. Gadroň 

je schopný manažer. Myšlenku geoparku pojal jako nástroj regionálního rozvoje. 

Geopark se uchází o status geopark UNESCO, na zasedání bylo schváleno zaslání 

intenčního dopisu kandidatury. Ve Zbirohu (f. Zbirovia, a.s.) nechal vyrobit klasická 

geologická kladívka s logem geoparku. Nápad by mohla využít i ČGSpol u příležitosti 

oslav 100. výročí. 

 

10. Školská geologie 

Neoficiální předseda D. Matějka nesouhlasí s institutem „cestujících učitelů“, podle 

jeho názoru je lepší vychovávat učitele na příslušných fakultách (na PřF UK jde o 

studia s kombinacemi bi – ge, ge – che, ge). „Cestující učitelé“ jsou však především 

pro ZŠ, na fakultách jsou vychováváni učitelé pro SŠ 

 

11. Připravované exkurze na 2022 

Z. Táborský poslal informace o připravovaných exkurzích. Na jaro 2022 připravuje B. 

Dudíková exkurzi zaměřenou na dekorační a stavební kameny Středočeského kraje 

(Lištice, Otmíčská hora, Koněprusy). Na podzim 2022 připravuje P. Rojík dvoudenní 

regionální exkurzi na Chebsko a Sokolovsko (lom na keramické jíly Nová Ves, 

mofetové pole Hartoušov, křemenný val u Hazlova, rekultivovaný důl Medard, nová 

rezervace Silvestr, aj.).  

Jako náhrada za neuskutečnělé exkurze je v jednání návštěva mineralogických sbírek 

VŠCHT. Pravděpodobý termín je prosinec 2021 nebo leden 2022. Tuto akci by též 

bylo vhodné uspořádat v rámci oslav 100. výročí ČGSpol. 

         

12. Různé 

M. Knížek navrhl, aby byly na web ČGSpol doplněny informace a fotografie o hrobu 

Č. Zahálky. Zajistí T. Sidorinová. 

 

 

 

 

   

 

Zapsala: T. Sidorinová 

            Schválil: V. Goliáš 

 

 

 

 


